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К-По2 3/2017 

 
 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА 
СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА  одржаног дана 24. октобра 2018. године 

 
 

Председник већа: 24.10.2018. година. 
 
Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду – 

Одељење за ратне злочине, К-По2 број 3/17 против оптужених Милидраговић Недељка 
и других, због кривичног дела ратни злочин против цивилног становништва у 
саизвршилаштву из члана 142 став 1 у вези члана 22 КЗ СРЈ, по оптужници 
Тужилаштва за ратне злочине Републике Србије, КТО 2/15 од 21.01.2016. године. 

 
Веће поступа у неизмењеном саставу. 
 
Да ли има неких примедби на састав већа?  

 
КОНСТАТУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 
-заменик тужиоца за ратне злочине Миољуб Виторовић и заменик тужиоца за 

ратне злочине доктор Бруно Векарић, 
 
Оптужени Милидраговић Недељко,  
Оптужени Голијанин Алекса,  
Оптужени Батиница Миливоје, 
Оптужени Дачевић Александар, 
Оптужени Милетић Бора, 
Оптужени Петровић Јован, 
Оптужени Паровић Драгомир и 
Оптужени Васић Видослав. 
 
Да ли је ту Васић? Ту је. 

 
Присутни браниоци оптужених: 
 
За оптуженог Недељка Милидраговића, адвокат Александар Лазаревић, 

  За оптуженог Алексу Голијанина, адвокат Горан Петронијевић, 
  За оптуженог Миливоја Батиницу, адвокати Крсто Бобот и Вићентије 

Даријевић, 
За оптуженог Александра Дачевића, адвокат Марко Миловић, 
За оптуженог Бору Милетића, адвокат Рајко Јелушић, 
За оптуженог Јована Петровића, адвокат Жељко Јотановић. 
За оптуженог Драгомира Паровића, адвокат Владан Стефановић, 

  За оптуженог Видослава Васића, адвокат Томислав Вишњић.  
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Присутан адвокат Никола Чукановић пуномоћник оштећених Меднолучанин 
Идајета, Емине Синановић, Мунире Синановић, Шухре Синановић, Вахидина 
Субашића и Мунире Субашић . 

 
Присутан сведок Синиша Реновица. 
 
Није приступио заштићени сведок под псеудонимом „301“. 
Суду је дана 19.10.2018. године достављен извештај Управе криминалистичке 

полиције – Служба за откривање ратних злочина под бројем 03/2/8/11 Стр.пов. 230-
369/15 142 од 12.10.2018. године, у коме се наводи да су полицијски службеници за 
откривање ратних злочина контактирали заштићеног сведока под псеудонимом „301“ 
који је изјавио да не жели да се појави као сведок у овом поступку из здравствених и 
безбедносних разлога, те  да не жели да буде позиван у својству сведока. Као и у 
својим претходним изјашњењима и изјавама, овај сведок је опет одбио полицијску 
заштиту. 

 
Нису приступили:  
 
Сведок Раденко Ђурковић, позив сведоку није могао бити уручен на адресу из 

списа. По извештају Суда из Босне и Херцеговине, који је овом суду достављен дана 
22.10.2018. године, утврђено је да сведок живи на адреси на којој је позив упућен, да је 
достава поновљена од стране надлежног органа БиХ, али суду још увек није достављен 
извештај о уручењу позива по поновљеној достави.  

 
Сведок Томислав Крстовић, уредно позван, није приступио. Суду је дана 

16.10.2018. године достављена службена забелешка Суда Босне и Херцеговине од 
16.10., у којој је наведено да је сведок обавестио суд да на данашњи претрес није у 
могућности да приступи из приватних разлога. 

 
У судници су присутна лица: Брковић Дамјан, Диковић Јелена, Јовановић  

Урош, Кљаић Марина, Кужул Дејан, Меденица Мирко, Перић Срето, Ризвановић 
Кадефа, Рудић Филип, Синановић Емина, Тахировић Мурат и Зајовић Станиславка. 

 
Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса. 
 
Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
Сагласни сте да одржимо главни претрес? Испуњене су процесне претпоставке 

и нема никаквих сметњи. 
 
Главни претрес је јаван. 
 
Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 
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Изволите, тужиоче? 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине др Бруно Векарић: Заменик тужиоца за 

ратне злочине Бруно Векарић. Хтео бих само да констатујем да су са нама и колеге, 
заменици тужиоца Љубица Веселиновић и Огњен Ђукић. 

 
Председник већа: Добро. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине др Бруно Векарић: Хвала. 
 
Председник већа: Ја сматрам да они треба да буду у публици, да није овде 

место, обзиром да нису поступајући заменици, посебно имајући у виду да нема места 
за седење. Али, уколико није спорно, уколико браниоци ништа не оспоравају, 
констатује се да су у судници присутни заменици тужиоца за рагне злочине Љубица 
Веселиновић и Огњен  Ђукић. 

 
НАСТАВЉА СЕ главни претрес прекинут дана 26.09.2018. године. 
 
Главни претрес је јаван. 
 
Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 
 
Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока Синише 
Реновице. 

 
Позваћете сведока Синишу Реновицу. 

 
ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА СИНИШЕ РЕНОВИЦЕ 

 
Председник већа: Док уведу сведока, само да обавестим браниоца адвоката 

Рајка Јелушића, Ви сте поднели захтев за заштиту законитости против решења овога 
суда, је ли тако? 

 
Адвокат Рајко Јелушић: Тако је. 
 
Председник већа: Којим је одбијен Ваш захтев за накнаду трошкова. Захтев 

није достављен Врховном касационом суду, обзиром на кратак рок, да Врховни 
касациони суд не би имао времена да одлучи до данашњег претреса, па би се десило да 
се овај претрес због тога одлаже. Послаћемо након овог претреса.  

 
Адвокат Рајко Јелушић:  Хвала. 
 
Председник већа: Даћете ми Вашу личну карту.  
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Идентитет сведока Синише Реновице утврђен увидом у личну карту издату 
од ПС Раковица, дана 14.05.2014. године под бројем 005384595.  

 
Рођен дана 02.12.1970. године. Остали подаци, да ли су исти као у спису? Ви сте 

већ испитивани раније? 
 
Сведок Синиша Реновица: Јесте. 
 
Председник већа: Добро. Реците ми, да ли познајете овде присутне оптужене? 

Окрените се, они су иза стакла. 
 
Сведок Синиша Реновица: Познајем Неђу Милидраговића и Алексу 

Голијанина. 
 
Председник већа: Неђу Милидраговића и Ацу Голијанина. Како их познајете? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па,  познајем их, Неђу Милидраговића познајем, 

упознао сам га у рату, овај, био је у Специјалној бригади полиције, овај. 
 
Председник већа: Шта Вам је још познато о њима? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, били смо заједно на Јахорини у Центру за 

обуку. 
 
Председник већа: Добро. 
 
Сведок Синиша Реновица: Алексу Голијанина знам, упознао сам га горе када 

је дошао на Јахорину 1995. године и сада, мислим, Ацу Голијанина познајем врло мало 
из виђења и тако. 

 
Председник већа: Врло мало из виђења? Реците ми, да ли сте са неким од њих, 

Голијанином или Милидраговићем у сродству или у завади? 
 
Сведок Синиша Реновица: Нисам. 
 
Председник већа: Нисте у сродству?  
 
Није у сродству, није у завади. 
 
 Као сведок дужни сте да говорите истину. Давање лажног исказа представља 

кривично дело. Да ли Вам је познато ово упозорење? 
 
Сведок Синиша Реновица: Јесте. 
 
 Председник већа: Истовремено, нисте дужни да одговарате на питања, којима 

бисте себе или евентуално свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној 
материјалној штети или кривичном прогону. 

 
Сведок Синиша Реновица: Разумем. 
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Председник већа: Као сведок дужни сте да положите заклетву. Текст заклетве 
гласи: „Заклињем се својом чашћу да ћу о свему што пред судом будем питан, 
говорити само истину и да ништа од онога што ми је познато, нећу прећутати“. Да ли 
се заклињете на овакав начин као што сам Вам ја то саопштила? 

 
Сведок Синиша Реновица: Заклињем се, да, тако је. 
 
Председник већа: Сведок упозорен и поучен у смислу члана 95 став 1 и 2 ЗКП, 

након положене заклетве, у смислу члана 96 ЗКП, изјави: 
 
Ви сте испитани већ раније пред Тужилаштвом за ратне злочине дана 

14.05.2015. године.  
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Предложени сте да будете испитани на данашњем претресу 

од стране заменика тужиоца за ратне злочине и браниоца оптуженог Батиница 
Миливоја, адвоката Вићентија Даријевића, браниоца оптуженог Петровић Јована, 
адвоката Жељка Јотановића. Реците нам, да ли остајете у свему при исказу који сте 
тада дали пред Тужилаштвом за ратне злочине дана 14.05.2015. године? 

 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Остајете у свему при исказу од 14.05.2015. године? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Ево, обзиром да смо овде сви присутни на главном претресу, 

да ли можете да се изјасните, овде на главном претресу, чега се све сећате у вези 
догађаја у јулу месецу 1995. године док сте боравили на Јахорини? Дакле, прва 
половина јула месеца 1995. године. 

 
Сведок Синиша Реновица: Да. На шта мислите, све да испричам, јел? 
 
Председник већа: Па, све испричајте, ето чега се сећате, оно што можете да 

поновите. 
 
Сведок Синиша Реновица: Да. Па, овај, отишли смо на терен у Кравицу, прва 

чета је отишла дан раније, ми смо отишли сутрадан. Овај, када смо дошли доле, не 
знам, пред крај дана и тако даље, већ не знам у колико сати смо ми кренули и тако 
даље. Овај, били смо смештени у школи у Кравици. Сутрадан смо се распоредили са 
леве стране пута у правцу Братунца овај, недалеко од Кравице неких можда километар, 
километар и по. И после нас према Братунцу није био нико, овај, нити пре нас доле 
према Кравици, не, према Коњевић Пољу, извините молим Вас, према Коњевић Пољу. 

 
Председник већа: Само моменат. Ви сада се изјашњавате у неометаном 

излагању, али само да Вас упутим, кажете, били сте смештени у школи у Кравици. 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, извињавам се, молим Вас, у Коњевић Пољу.  
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Председник већа: У Школи у Коњевић Пољу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да, да.  
 
Председник већа: Зато Вас и питам зато што сте се другачије изјаснили.  
 
Сведок Синиша Реновица: У Коњевић Пољу. 
 
Председник већа: А, када кажете, на удаљености толико и толико, одредите 

одакле и у ком правцу удаљеност, од чега сте били удаљеии? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, од Коњевић Поља. 
 
Председник већа: Од Коњевић Поља, Братунца. 
 
Сведок Синиша Реновица: Од Коњевић Поља према Братунцу, неких 

километар, километар и по смо почели да се распоређујемо са леве стране пута и не 
знам колико је нас било. 

 
Председник већа: Само мало, километар и по од Коњевић Поља или од? 

 
Сведок Синиша Реновица: Од Коњевић Поља. 
 
Председник већа: Од Коњевић Поља у правцу Братунца? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро. 
 

 Сведок Синиша Реновица: Овај, и заузели смо једну линију овај, значи са леве 
стране пута неких па не знам, можда километар, колико је могло то, можда и мање, не 
знам, стварно не знам тачно. И значи након првог оделења, у нашој чети, после тога 
нико није био тамо напред према Братунцу. 
 

Председник већа: Само моменат. Када кажете прво оделење, на шта мислите 
конкретно, пошто је овде било различитих изјашњења у односу на водове, чете, 
одељења? 

 
Сведок Синиша Реновица: Да, прво одељење друге чете.  
 
Председник већа: Добро. 
 
Сведок Синиша Реновица: И значи после њих није био нико. Прво су, како 

смо ишли, остало четврто оделење, не знам, треће, друго, па прво. Овај, и били смо ту 
неких пет дана можда, овај. 

 
Председник већа: Пет дана на том истом месту? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да, тако је. 
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Председник већа: Добро. 
 
Сведок Синиша Реновица: Овај, ја сам са Неђом Иконићем ишао до Братунца 

и на путу према Братунцу, пре Кравице, са леве стране пута, смо видели припаднике 
прве чете. Овај, наишли смо на пункт, овај, на улазу у Кравицу. И сада... 

 
Председник већа: Само одмах се изјасните. Када кажете, видели смо 

припаднике прве чете, наишли смо на пункт на улазу у Кравицу, да ли су они били ту 
код тог пункта? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не, они су били пре пункта, можда на неких не 

знам ни ја, стопедесет, двеста метара, стварно не могу да одредим овај ту раздаљину, с 
обзиром да су се кретали са аутом и не знам.  

 
Председник већа: Опишете тај пункт, када већ помињете пункт. Шта значи 

пункт, како сте Ви то доживели? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, зауставила нас је, мислим нисам познавао та 

лица, која су нас зауставила у маскирним униформама и панцирима и рекли су нам да 
не можемо да прођемо напред, зато што је упала нека група, овај, напред путем и да се 
воде борбе и чула се пуцњава. И задржали су нас неких десетак минута и овај, онда је 
Неђо Иконић рекао да нас пусти да идемо на сопствену одговорностг, јер морамо да 
прођемо, да морамо да се вратимо пре мрака у Коњевић Поље. То лице нас је пустило. 
Ја сам дао гас, ја сам возио и прошли смо кроз Кравицу, прошли смо тај објекат са 
десне стране ту. 

 
Председник већа: Да ли сте видели те који воде борбе ту? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па да Вам кажем нешто, значи, после, после 

рецимо оног хангара тог Пољопривредног добра, већ шта је, овај, па иза тамо, ту је, 
овај, баш су и звиждали меци тада и пуцало се и тада када смо ми пролазили путем. 

 
Председник већа: Јесте видели ко пуца? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Председник већа: Па, одакле звижде меци? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, метак може свуда да звижди, ако значи прелеће 

преко пута, значи ако је у самој непосредној близини, не можете да чујете метак да 
звижди ако је он негде даље. 

 
Председник већа: Значи, Ви сте само чули звиждање метака? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, тако је. 
 
Председник већа: И ништа нисте видели? 
 
Сведок Синиша Реновица: И пуцњаву тако. Ја сам онако и са тог пункта 

кренуо брзо и прошао сам ту деоницу. 
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Председник већа: Нисте видели ниједно униформисано лице након преласка 

тог пункта? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, не. Значи после пункта, никога нисам видео.  
 
Председник већа: Добро, прошли сте поред хангара „Кравица“, у близини 

хангара „Кравица“? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. Та пуцњава је била одмах после тог 

хангара. 
 

Председник већа: Јесте видели тај хангар док сте пролазили поред хангара? 
 
Сведок Синиша Реновица: Јесам.  
 
Председник већа: Јесте видели неке људе поред хангара? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Председник већа: Јесте видели нека транспортна средства? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, били су, па мени је то деловала као фирма нека, 

овај, били су неки камиони, багер. 
 
Председник већа: Колико сте Ви били близу хангара када сте пролазили, 

колико сте били удаљени тада од хангара? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, то је, па пут одмах је, мислим да је тај објекат 

је можда неких да кажем тридесетак, педесет метара од пута, а ограда је од тог, 
паркинга је испред. 
 

Председник већа: Дакле, хангар је тридесет, педесет метара од пута којим сте 
Ви пролазили? 

 
Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
Председник већа: Добро, изволите даље. 
 
Сведок Синиша Реновица:  И онда на том путу смо стигли, па неких можда, не 

знам ни ја колико удаљено одатле, можда и стварно не могу да одредим сада, да ли је 
километар, да ли је седамсто, осамсто метара или већ колико, овај, смо наишли на 
камион на коме су били лешеви, овај и ... 

 
Председник већа: Где? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, у правцу... 
 
Председник већа: Када се изјашњавате, одмах опишите. 
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Сведок Синиша Реновица: Тако, у правцу Братунца. 
 
Председник већа: Који иде у правцу Братунца? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Колико је тај камион био удаљен од хангара и од места 

Кравица? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, можда неких километар, да кажем. 

 
Председник већа: Километар? 
 
Сведок Синиша Реновица: И сећам се неког тако проширења са десне стране, 

овај од пута и обишао сам тај камион. 
 
Председник већа: Опишите нам одмах, уколико сте у могућности, тај камион? 
 
Сведок Синиша Реновица: Камион је био отворен назад две странице, овај. 
 
Председник већа: Да ли знате, о ком се типу возила ради? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, мислим да је можда неки „ФАП“ или тако 

нешто. 
 
Председник већа: Добро. Да ли сте уочили неко лице, осим тог возача камиона 

ту? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, па ни ја, право да Вам кажем, нисам уочио. 

Мислим, нормално да је био возач, али нисам гледао у возило, у том смислу, зато што 
сам обилазио то возило. 

 
Председник већа: Шта сте уочили? 
 
Сведок Синиша Реновица: Како мислите? 
 
Председник већа: У вези тог камиона, шта сте уочили, зашто помињете тај 

камион? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, зато што је било лешева на камиону.  
 
Председник већа: Да ли можете да определите, како сте то видели? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, како сам наилазио на камион, видео сам тела 

људи, овај, није било задње странице и обишао сам тај камион, значи престигао га и 
отишао у правцу Братунца. 

 
Председник већа: Добро. Отишли сте у правцу Братунца. Где сте отишли, 

можете, изјасните се до краја, па ће Вам постављати питања они који су предложили 
Ваше саслушање.  
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Сведок Синиша Реновица: Отишли смо у Станицу милиције овај у Братунцу 

са Неђом, зато што смо требали да идемо тамо да видимо колико ћемо остати, да нам је 
потребно. 

 
Председник већа: Иконићем? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да, да. 
 
Председник већа: Са Неђом Иконићем? 
 
Сведок Синиша Реновица: Иконићем, тако је, да видимо колико ћемо остати,  

јер требовала су се материјална средства за боравак дужи и тако даље.  
 
Председник већа: Добро, да ли можете одмах да се изјасните, када се већ 

изјашњавате о томе, зашто је баш морало тада да се оде до Иконића, да се оде у 
Братунац да се пита колико још имате средстава? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па, ми смо били на том терену, нисмо имали 

никакву везу, нити са било којим претпостављеним даље, нити смо знали колико ћемо 
дуго остати и тако даље. 

 
Председник већа: Ни Иконић није имао везу са командом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Није, није, па били смо заједно, да. 
 
Председник већа: Добро, у Братунцу је, дакле, била команда? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Ко је био у тој команди? 
 
Сведок Синиша Реновица: Био је, ја сам видео, овај, Вељу овог возача од 

Душка Јевића испред, овај, у био је, како се зове, Љубиша Боровчанин, можда је био и 
Мане Ђурић Мендељев, то сада говорим горе у канцеларији, пошто сам ја ушао са 
Неђом Иконићем у канцеларију и... 

 
Председник већа: Кажете можда, ако сте ушли у канцеларију, да ли сте их 

видели? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, да Вам кажем нешто, више... 
 
Председник већа: Да ли сте видели Боровчанина и? 
 
Сведок Синиша Реновица: Боровчанин, да је био и мислим вероватно је био и 

Ђурић Мендељев, Мане, па била је пуна канцеларија, да Вам кажем сада. И сада не 
знам после колико времена да Вас неко пита ко је све био у овој судници, онда би 
могли да набројите можда пар људи, овај. 
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Председник већа: Не, Ви сте употребили израз „можда“, па Вас ја питам, зашто 
сте употребили тај израз? 

 
Сведок Синиша Реновица: Вероватно је, мислим, знате, могу да кажем да је... 
 
Председник већа: Добро, зашто сте Ви дошли тада, ко Вам је рекао, да ли је 

Иконић Вама рекао да треба да идете у Братунац и зашто сте баш тада дошли,  нисте  
објаснили? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па, не могу, није то био разлог баш тада да се дође, 

него смо... 
 
Председник већа: Да ли сте имали неки проблем на терену, да ли сте имали 

неки разлог због чега сте требали да контактирате са командом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, ови људи... Па, нисмо имали ни муниције, 

ни хране, ни... Ето, из тог разлога смо ишли да видимо овај... 
 
Председник већа: Да ли ћете то добити, да тражите? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: А зашто сте Ви пошли са Иконићем, а не неко други? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, зато што сам ја, овај, на тај терен кренуо са 

својим возилом, приватним и сада, било је, на том терену смо били ја, Неђо, мислим у 
другој чети, овамо, ја, Неђо Иконић, Раде Сладоје и Раде овај Брка, не могу да се сетим 
сада  презимена, Дејан, не, није Раде, него Дејан, Дејан, са „Р“ се презива.  

 
Председник већа: Немојте добацивати.  
 
Сведок Синиша Реновица: Радојковић, да.  
 
Председник већа: Да ли њих помињете као старешине? Зашто њих издвајате? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, тако је, ми смо били командири водова, а 

Неђо Иконић је био командир чете. 
 
Председник већа: Добро, да ли је Иконић баш Вас позвао да пођете или се 

десило да Ви пођете? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, тако је. 
 
Председник већа: Дакле, он је Вас позвао и рекао да идете у Братунац? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, зато што према нашим сазнањима, испред 

нас на тим брдима је било хиљаду и по наоружаних људи. Имали смо неких, хајде, не 
знам ни ја колико, можда осамдесет људи развучених на километар линије и значи, 
морали смо да видимо шта ћемо, овај, да радимо, јер да су нас напали, како би се то 
завршило. 
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Председник већа: Добро, да ли имате било каквих сазнања, кажете било је 

хиљаду и по људи у шуми изнад вас. 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Зашто су они били ту у шуми и шта сте ви очекивали од 

њих? Кажете људи, мислите претпостављам на војнике? 
 
Сведок Синиша Реновица: Из Сребренице, непријатељске војнике тада. 
 
Председник већа: Да. Ви сте имали поуздана сазнања... 
 
Сведок Синиша Реновица: Ми нисмо знали њихову намеру у том тренутку. 
 
Председник већа: А знали сте да су они у шуми? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Изнад вас. 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, тако је. 
 
Председник већа: И нисте знали где ће они кренути? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: И Ви сте под претпоставком да могу да крену према вама, 

чували ту стражу, је ли тако? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ми смо обезбеђивали ту путну комуникацију. 
 
Председник већа: Били распоређени ту на  том путу? 
 
Сведок Синиша Реновица: И то је, тај је иза нас, иза наших леђа су се налазила  

нека и српска села и то је иза нас је био Зворник, на Дрини. 
 
Председник већа: Добро, када већ објашњавате, да ли је Вама конкретно 

речено, зашто ви заузимате тај положај ту, зашто сте ту? 
 
Сведок Синиша Реновица: За обезбеђење путне комуникације. 
 
Председник већа: За обезбеђење путне комуникације, добро. Да ли имате још 

нешто да изјавите? 
 
Сведок Синиша Реновица: Немам. 
 
Председник већа: Немате више ништа да изјавите? Позивам заменика тужиоца 

за ратне злочине, да ли имате питања за сведока Реновицу? 
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Заменик тужиоца за ратне злочине Миољуб Виторовић: Немам, поштовани 
суде. 

 
Председник већа: Немате питања? Бранилац адвокат Вићентије Даријевић? 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Захваљујем, адвокат Вићентије Даријевић. Ја 

бих само хтео да Вас питам, кажете Ваша чета,  то је била друга чета, је ли тако? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Која је имала за  задатак обезбеђење путне 

комуникације. Можете ли нам рећи, колико је Ваша чета у том тренутку када је вршила 
обезбеђење те путне комуникације, имала, односно морала да има војника, отприлике 
ако можете да се сетите? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па, мислим око осамдесетак. 
 
Председник већа: Према микрофону се окрените. 
 
Сведок Синиша Реновица: Око осамдесетак. 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  А реците ми, колико је Ваша чета имала 

водова' 
 
Сведок Синиша Реновица: Не могу да будем сигуран, да ли је било три или 

четири вода. 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Дакле, хајде да кажемо, простом рачуницом, 

то је по воду око двадесет до двадесет  пет војника, исправите ме ако грешим? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
Председник већа: Само моменат, пошто председник већа увек може да 

поставља питања. Ви кажете, нисам сигуран. Сигурни сте за два вода, је ли тако? 
 
Сведок Синиша Реновица: Три. 
 
Председник већа: Да су постојала? Сигурни сте да су постојала три вода? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако, три вода, да, сигуран сам. 
 
Председник већа: Добро. Да ли можете сада да нам набројите, ко је био 

командир тих водова? 
 
Сведок Синиша Реновица: Раде Сладоје,  првог вода. 
 
Председник већа: Добро. 
 
Сведок Синиша Реновица: Ја сам био, не знам да ли другог вода и трећег вода 

је Дејан Радојковић. 
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Председник већа: Дејан? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ја сада стварно не знам да ли је можда било четири 

вода, да ли је, само знам што се тиче командира, да смо ми били на терену тада нас 
тројица, да нико други од командира водова није био. 

 
Председник већа: Изволите, добро, изволите, браниоче, даље.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Хвала. Ја бих желео да Вас питам само, видим 

да имате мало проблем, наравно разумљиво, да се сетите свих имена командира 
водова. Да ли можете евентуално да се сетите макар надимака или имена чланова, 
војника чланова Вашег вода, коме сте Ви били коамднир? Да ли бисте у овом тренутку 
могли сада да се сетите? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не бих. 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Ако бих Вас питао да ли бисте могли да их 

евентуално препознате сада, да ли бисте то могли? 
 
Сведок Синиша Реновица: Сигурно да не. 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Не питам Вас то случајно, ја сам хтео да 

поставим нека питања, евентуално, па онда сматрам да та питања можда и нису 
потребна, односно нису основана. Тако да следеће питање, да ли Вам можда значи 
нешто име Томислав Крстовић? 

 
Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
 Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли се сећате, где се он налазио, која је 

његова улога била, која је његова функција била? 
 
Сведок Синиша Реновица: Томислав Крстовић је био командир у првој чети. 
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли се можда сећате ког вода у првој чети? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не знам.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Претпостављам када се не сећате броја водова 

у Вашој другој чети, претпостављам да не знате број водова у првој чети? 
 
Председник већа: Није ово унакрсно испитивање, браниоче, ово је Ваш 

предлог. 
 
Сведок Синиша Реновица: Мислим, могу да одговорим, да не знам тачно. 
 
 Председник већа: Само мало. Пошто је бранилац поставио питање, које би се 

могло сматрати унакрсним испитивањем, а Ви сте доказни  предлог одбране, да Вас 
питам, само да се ево изјасните, да ли се сећате ко су били командири водова, Ви сте 
рекли да су била три вода, сигурно у другој чети. Ко су били командири, ево поновите? 
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Сведок Синиша Реновица: Раде Сладоје, ја и Дејан Радојковић. 
 
Председник већа: Кога вода је био Раде Сладоја? 
 
Сведок Синиша Реновица: Првог. 
 
Председник већа: Ви? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ја мислим другог и овај... 
 
Председник већа: Радојковић? 
 
Сведок Синиша Реновица: Радојковић трећег. 
 
Председник већа: Добро. У првој чети, колико је било водова? 

 
 Сведок Синиша Реновица: Па не знам, можда и три, а можда и четири.  
 
 Председник већа: Можда и четири. Изволите браниоче Бобот.  
 
 Адвокат Крсто Бобот: Захваљујем. Судија, имам процесну примедбу. Сад сте 
ме изненадили били Вашим коментаром, па сам се консултовао са законом, где 
децидирано пише: ако су обе странке предложиле извођење једног доказа, сматра се да 
је то доказ странке која га је прва предложила. Овог сведока је први предложио 
тужилац у самој оптужници. Према томе, то је доказни предлог тужилаштва, па самим 
тим одбрана има право на унакрсно испитивање.  
 

Председник већа: То је ствар тумачења, ствар тумачења, то је Ваш став, мој 
није. Изволите даље.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Сад ко, ја се извињавам, адвокат Вићентије 

Даријевић, да ли ја могу да наставим или....? 
 
Председник већа: Можете, можете да  наставите, он се изјаснио.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић: Захваљујем се колеги Крсти, овај, предухитрио 

је. Друго односно следеће моје питање би било: да ли се сећате да ли је Томислав 
Крстовић био командир неког вода у првој чети и ако се сећате ког вода? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не сећам се ког вода, био је командир вода 

сигурно.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли се сећате колика је отприлике дужина 

пута који сте ви обезбеђивали са бројем ваших војника у другој чети? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па били су људи распоређивани по двојица, 

тројица на размаку неких, не знам ни ја, 15-ак – 20 метара, па онда ето можда се извуче 
нека, можда, не знам... Ја вам све говорим.. можда километар, можда 800 метара, јер 
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стварно не могу да прецизирам тачно колику раздаљину може да покрије тај број људи, 
али били су тако распоређени.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли Вам је можда, претпостављам да се 

сећате, да ли Вам је можда познато колики је појас, тај шумски појас који се простире 
дужином тог пута, отприлике, је л` можете да определите? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па кад смо ишли возилом, рецимо, сигурно, ма не 

знам... да вам кажем, има сигурно, ја ћу рећи сад 5 километара, али једноставно кад се 
возите са возилом кроз ту шуму брзо, то је био терен који није био обезбеђен, та путна 
комуникација, овај, стварно сам гледао овај да што пре прођем тај дио пута, овај, не 
бих могао да одредим баш.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  У сваком случају кажете око 5 километара 

колико сам Вас разумео? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли се сећате односно да ли дозвољавате 

могућност да је осим ваше чете било и војника из других јединица односно других чега 
које су такође вршиле обезбеђење путне комуникације? 

 
 Сведок Синиша Реновица: Немам сазнања, мислим не знам, ја нисам видио 
никога на том путу тако да не могу да кажем. Можда је било, можда није било.  
 

Председник већа: Добро, када се већ изјашњавате о томе, да ли сте некада у 
том периоду док сте ту били, на том задатку, мењали неког, неку другу војну јединицу? 
Да ли сте долазили на замену, да је неко био на том положају па ви долазите да 
замените те људе који одлазе на неки други положај или на одмор? 

 
Сведок Синиша Реновица: Сада, можда, али нисам то видео, па сад можда не 

бих требао ни да говорим за то "можда", пошто нисам видео и не знам. Мислим да, ајде 
сад да су припадници прве чете били на овом делу пута где смо ми били, па смо ми 
дошли онда ту. Али ја то нисам видео, нисмо их затекли.  

 
Председник већа: А друге војне формације? 
 
Сведок Синиша Реновица: Молим? 
 
Председник већа: Неке друге војне формације? Да ли је осим полицијских 

снага ту било и неких других војних формација Републике Српске? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па да вам кажем нешто, тим путем су пролазили и 

војна возила и полицијска и аутобуски са људима... 
 
Председник већа: Да ли је неко сем вас имао задатак обезбеђење путне 

комуникације? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не знам, не знам.  
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Председник већа: Не знате, није Вам познато. Изволите браниоче.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли можете рећи у време кад сте ви 

обезбеђивали путну комуникацију да ли се сећате да ли сте уочавали евентуално 
припаднике, како сте Ви навели, војске противничке односно војнике из друге војске? 

 
Сведок Синиша Реновица: Да.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли се сећате шта су они радили? Јесу ли се 

предавали?  
 
Сведок Синиша Реновица: Јесу, јесу, предавали су се, нама се исто предала 

једна група можда од стотинак људи, овај, обавестили смо ту команду доле у Коњевић 
Пољу, дошли су аутобуси и одвезли те људе.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Аха, добро. Да ли се сећате колико сте се дуго 

задржали на том простору односно приликом обезбеђења путне комуникације? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па рекао сам можда неких пет дана.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Пет дана? 
 
Председник већа: Само моменат. Свих пет дана сте били на истом месту? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. Осим што смо рецимо задњи дан овај ишли 

у претрес терена.  
 
Председник већа: То је пети дан? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, али нисмо ишли сви него је ишло, не знам 

како су били људи распоређени по двојица, тројица, онда смо овај, тако је ишао по 
један или двојица људи у претрес терена.  

 
Председник већа: Добро. Обзиром да сте се прецизно изјаснили, да ли можете 

да се изјасните који су то били датуми? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па не могу, сигурно не могу да кажем који је то 

датум био.  
 
Председник већа: Зашто? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па зато што се не сећам.  
 
Председник већа: Изволите браниоче.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Реците ми, претпостављам да, кажете пет дана 

сте били тамо и да је наравно стража била, подразумева се, пет ноћи. Исправите ме ако 
грешим? 

 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, пет дана, пет ноћи, тако је.  
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Адвокат Вићентије Даријевић:  Добро. Е сад, разумем 24 часа пута пет дана, 

можете ли ми рећи да ли је било неких смена? 
 
Сведок Синиша Реновица: Нема, нема смена.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Како су људи, јесу ли спавали? Није реално да 

не спавају пет дана и пет ноћи, па питам Вас како је то функционисало? Ипак сте били 
командир, можда би нешто могли да приближно објасните.  

 
Сведок Синиша Реновица: Па како може да функционише ако сте негдје у 

нигдје овај пет дана. Кад ћете да спавате, неко ће да спава, неко ће да дежура и тако.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Зашто Вас то питам, да бих Вас подсетио. Да 

ли је можда иза вас, дакле наспрам шуме, иза вас, иза пута гледано значи иза леђа 
војника који су чували, обезбеђивали путну комуникацију, да ли су постојале неке 
евентуално напуштене куће, да ли је било таквих, да ли се сећате тога можда? 

 
Сведок Синиша Реновица: Да, било је.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Добро, хвала. Моје следеће питање је: да ли је 

постојала нека разлика у униформи између ваше чете односно прве и друге чете? Ваше 
друге чете и прве чете? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  У принципу имали сте колико разумем исте 

униформе и слично наоружање? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.   
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Можете ли определити врсту личног 

наоружања које је отприлике дужила ваша чета односно и прва и друга чета? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ево ја ћу рећи можда аутоматско наоружање, 

аутоматска пушка.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић: Хвала. Да ли Вам је било ко на било који 

начин том приликом кад сте уочили, како сте и сами навели, тај камион са лешевима, 
да ли Вам је било ко објаснио откуд ти лешеви, да ли су ти лешеви из борбе, 
припадници односно коме су припадали ти лешеви? Да ли су то лешеви, да кажем 
војске ваше односно наше или војске која је тад била у сукобу са вашом војском? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли је Вама нешто познато о Шеховићком 

одреду, да ли је можда он био у то време тамо или пре тога или после тога, да ли 
можете нешто о томе да кажете? 
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Сведок Синиша Реновица: Значи не може ту баш да се овај.., можда ја тада 
тога тренутка нисам знао, али многе ствари су се касније ту измешале из сазнања 
других, средстава јавног информисања и тако даље, овај, па ја не бих, сад тај 
припадник или припадници који су били на пункту можда су они били из тог одреда 
али ја то не могу да тврдим или било шта друго. Немам сазнања тада тога тренутка ја 
нисам имао никаква сазнања да је неко и ко је био. Био је неко, али ко је био не знам.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Извините. Да ли се сећате можда, добро сте 

рекли из прича, каснијих прича, да ли сте из таквих каснијих прича чули за евентуално  
некакве инциденте који су се десили у том делу? У смислу да је неко лице из супротне 
војске.... 

 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, тако је, да је отео неком пушку и да је убио 

некога и тако даље. 
 
Председник већа: Где је отео пушку? Када већ причате, изнесите све чињенице 

којих се сећате.  
 
Сведок Синиша Реновица: Па можда.. Да вам кажем нешто сада око тих 

ствари, сад опет подвлачим неку црту ту, јер овај, ја не знам, нисам тада имао никаква 
сазнања о томе, али једноставно овај из .... 

 
Председник већа: Од кога сте сазнали да ли се сећате? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да ли можда то из средстава јавног информисања 

или из .... 
 
Председник већа: Дакле није се тада причало међу војницима о томе? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тада не.  
 
Председник већа: Добро. Ви сте касније из средстава јавног информисања 

чули, о чему сте хтели да говорите? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да је не знам, мислим да је можда, ајде сад да 

кажем, да је убијен неки Јанковић или тако нешто, не знам.  
 
Председник већа: Где је убијен? 
 
Сведок Синиша Реновица: У Кравици.  
 
Председник већа: У Кравици. Тада, у том периоду? Тада док сте се ви налазили 

у том ... 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, не,  не.  
 
Председник већа: Него? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па не знам  можда, не могу уопште ни да одредим 

кад у које време сам то сазнао, нити од кога.  
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Председник већа: Не знате од кога сте сазнали? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не знам.  
 
Председник већа: Претпостављате да је то путем средстава јавног 

информисања, да је неки Јанковић убијен у Кравици. Ко је убио Јанковића?  
 
Сведок Синиша Реновица: Молим? 
 
Председник већа: А ко је убио Јанковића? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па неко, неки непријатељски војник или већ ко.  
 
Председник већа: Добро. А да ли је то било тих дана, у време освајања 

Сребренице од стране Војске Републике Српске? 
 
Адвокат Крсто Бобот: Ослобађања.  
 
Председник већа: Добро.  
 
Сведок Синиша Реновица: Тада, да је тада било у том периоду, да.  
 
Председник већа: Браниоче, овде се не бавимо политиком, овде се бавимо 

чињеницама, доказима, према томе заиста не бих такве ствари ни .... 
 
Адвокат Крсто Бобот: Па вредносни суд је и једно и друго, ако ћемо о 

чињеницама, то нису чињенице.  
 
Председник већа: Мислим да се ми овде не бавимо уласком Војске Републике 

Српске у Сребреницу, да ли се ради о освајању, да ли се радило о ослобађању, ми се 
бавимо убиствима у хангару Кравица, 14. јула `95. Изволите.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Хвала. Моје следеће питање би било: да ли сте 

Ви само тада били у близини тог хангара Кравице кад сте пролазили или сте били и 
раније пре тога и после тога, да ли се сећате? 

 
Сведок Синиша Реновица: Само тада.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Да ли можете да определите, Ви сте се 

изјаснили о раздаљини позиције коју сте ви држали на путној комуникацији у односу 
на ова насељена места, али Вас сад питам да ли можете да се изјасните у односу на сам 
хангар, где су биле ваше позиције? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па можда удаљене 5-6 километара одатле.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Дакле, од вас према хангару Кравице било је 

да кажем неких још 5 километара? 
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Сведок Синиша Реновица: Па рецимо 6. Ако сам рекао да су од нас удаљени 
били 5 километара припадници овај прве чете, онда је овамо било 6, немогуће је да је 
иста раздаљина била.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Ја Вас морам питати да ли то значи да је у том 

распону од 5 километара било распоређено и друге војске односно других припадника 
ваше војске?  

 
Сведок Синиша Реновица: Између наше чете и прве чете нисмо никога 

приметили, није нико био. Значи на тој путној комуникацији није било никога.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Е сад то распоређивање, како је ишло? Да ли 

се излазило? Како су војници постављани и распоређивани на путу кад сте долазили?  
 
Сведок Синиша Реновица: Па кренули смо путем из Коњевић Поља према 

Братунцу и сада мислим да је из те команде у Коњевић Пољу је био неко ко је рекао: 
ајде сад одавде да се распоређују људи и онда је то остало, значи како је ишла напред 
колона, ови са зачеља су сви остајали и заузимали ту позиције са леве стране пута.  

 
Адвокат Вићентије Даријевић: Добро. Да ли се дешавало у току тог 

временског периода, не мислим само на тих пет дана, него можда мало пре и мало 
после у односу на рецимо неки период од месец, два, да ли се дешавало да је долазило 
до евентуално одсутности одређеног командира неке чете, па да га је неко замењивао 
односно командира вода неке чете, да ли се тога сећате? Морам да Вас то питам.  

 
Сведок Синиша Реновица: Не, не сећам се.  
 
Адвокат Вићентије Даријевић:  Има ту доста питања која би била конкретнија, 

али с обзиром да се не сећате ових неких битних ствари, ја бих се задржао овде и за 
сада завршио са постављањем питања. Хвала.  

 
Председник већа: Добро. Бранилац адвокат Жељко Јотановић, да ли има 

питања за сведока Синишу Реновицу? Немате питања. Да ли неко од осталих 
бранилаца има питања за овог сведока? Изволите, бранилац адвокат Лазаревић.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Добар дан сведоче, ја сам адвокат 
Александар Лазаревић, браним Недељка Милидраговића. Поставићу Вам неколико 
питања, чини ми се, да покушамо нешто мало да дочарамо целу ову слику онако како 
заправо јесте.  
 
 На Јахорини су две чете, прва и друга, командир једне чете је Мендељев Ђурић, 
је ли тако? 
 

Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
Адвокат Александар Лазаревић: Командир друге чете је Неђо Иконић, кога 

сте помињали? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
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Адвокат Александар Лазаревић: Ви сте припадали тој другој чети? 
 
Сведок Синиша Реновица:  Тако је.  
 

 Адвокат Александар Лазаревић:  И Ви на терен долазите дан касније, дакле 
дан након што је прва чета већ отишла? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Дакле, ајмо сад да поставимо слику како 
јесте. Ви долазите као што сте нам рекли у Коњевић Поље, је ли тако? 
 

Сведок Синиша Реновица: Јесте.  
 

 Адвокат Александар Лазаревић:  И ваша јединица односно вашу чету Неђо 
Иконић смешта у школу у Коњевић Пољу. И Ви сте нам рекли, само да пробамо да то 
мало лоцирамо, да је ту осим Вас односно осим ваше чете полиције односно да ли је то 
полиција, то ћемо установљавати, која је дошла са Јахорине, била и једна војна 
јединица, је ли тако? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Да. Била је војна команда.  
 

Адвокат Александар Лазаревић: Е, управо то. Зато што кад сте говорили о 
предаји заробљеника, значи када сте говорили о томе да су вам се и вашој чети 
предавали припадници непријатељске стране и кад сте говорили да сте их предавали у 
команду, Ви мислите на војну команду у Коњевић Пољу? 

 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 

 Адвокат Александар Лазаревић: Која се налази непосредно у тој школи и 
одмах поред куће... 
 

Сведок Синиша Реновица: Километар од нас. 
 
Адвокат Александар Лазаревић: ...испред Коњевић Поља. У реду. Значи ви 

сте као припадници те јединице сва лица која су се предавала или која сте 
заробљавали, на крају није ни битно, предавали заправо војној јединици која се 
налазили у Коњевић Пољу? 
 

Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
   
 Адвокат Александар Лазаревић: У реду. Значи то је било у складу са 
правилима, је л` тако? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Јер полиција нема заробљенике, полиција 
нема ни логистику, нема ни друга средства, ни простор ни ништа где би држала 
заробљенике и по правилима ви их предајете војној јединици која је ту надлежна? 
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 Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 

Председник већа: Браниоче, ја морам овде да поставим питање, да се појасни. 
Ви сте били кажете командир вода? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
 Председник већа: Да ли Вам је као командиру вода познато која је то, кажете 
војној јединици, која је то војна јединица? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Не знам. То је била војна команда, они су нас 
можда, сад ја стварно говорим овај, кад смо стигли, ми смо чекали ту неки распоред 
где ћемо бити распоређени и тако даље, кад смо дошли на тај терен, овај, Неђо Иконић 
је присуствовао том да кажем састанку у тој команди где ћемо ми бити распоређени. 
Можда је био ту прву вече овај Душко Јевић тада, нисам сигуран, овај, и ми нисмо 
имали никакву другу везу. Ти људи су нас и распоредили из те команде. Вероватно 
Неђо зна да ми смо требали да будемо испомоћ.  
 

Председник већа: Неђо Иконић? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. Да будемо испомоћ, не знам, на том терену 

за обезбеђење путне комуникације или већ шта, али ми нисмо имали ни са ким другим 
никакву комуникацију осим тог једног дана кад смо ишли ја и Неђо гдје ћемо бити, 
шта .... 

 
Председник већа: Да ли то значи да је о вашем борбеном задатку тих дана 

одлучивао односно да је командовао Неђо Иконић, да вам је он одредио задатак? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па Неђо Иконић је био командир чете, тако да нема 

ко други да одлучује.  
 
Председник већа: Добро. Дакле, он је вама пренео такав задатак или донео 

такву одлуку? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па не може он да донесе, неко му је рекао.  
 
Председник већа: Ко је имао да му каже? Ко је њему могао да нареди? 
 
Сведок Синиша Реновица: Или Душко Јевић или неко из те војне команде, али 

неко му је вероватно требао да каже: да, јави се у ту команду.  
 
Председник већа: А ко би могао из те војне команде?  
 
Сведок Синиша Реновица: Не знам стварно.  
 
Председник већа: Ко је био у тој војној команди?  
 
Сведок Синиша Реновица: Ја нисам био ту присутан.  
 
Председник већа: А која је то била војна команда, чија? 
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Сведок Синиша Реновица: Па не знам, Војске Републике Српске, сад ко је био 

у команди које бригаде или чете.... 
 

 Адвокат Александар Лазаревић:  Можда ја могу да помогнем, ако бих Вам 
сугерисао да се у Коњевић Пољу `93. још био смештен, Ви ћете ми рећи звучи ли Вам 
познато или не, 5. инжењеријски батаљон Дринског корпуса, са командантом 
Аврамовићем. Да ли Вам то можда звучи познато? Да ли сте видели да тамо постоје и 
радне машине, да је то инжењерија у ствари та јединица коју сте видели у Коњевић 
Пољу? 
 

Сведок Синиша Реновица: Не мислим, ја не сумњам у такве ствари, али не 
знам, немам сазнања.  

 
 Адвокат Александар Лазаревић: Ако не знате само реците, значи реците 
слободно не знам.  
 
 Нећу Вас још много ствари питати, још један детаљ. Док се та ваша јединица, 
значи говорим о другој чети са Јахорине у којој сте и Ви били, налазила на том терену, 
је л` било губитака? Да ли су припадници ваше јединице, да ли је на њих било напада, 
да ли су били рањавани, да ли је било погинулих за то време док су били на терену? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Да, ја мислим да јесте, један момак је био рањен од 
бомбе.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Добро, само значи рањен у смислу напали су 
их припадници непријатељских снага и ранили једног припадника. Осим припадника 
те ваше јединице која је била, да ли је у првој чети исто, ако знате, ако сте чули, да ли 
је у тој чети било рањених, погинулих? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Нисам имао сазнања.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић:  Да ли сте чули за то да је 13-ог ујутру био 
доста напад муслиманских снага на српске јединице које су се налазиле ту на терену и 
да су тројица припадника полиције из Зворника били рањени? Да ли сте чули ту 
информацију, значи 13. изјутра, у раним јутарњим сатима, око 04 ујутру да је био 
напад и да су тројица припадника полиције из Зворника из прве чете били рањени? 
Јесте ли чули за то? 
 
 Сведок Синиша Реновица: Не знам, не знам. 
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Добро, није на крају ни важно. И питаћу Вас 
једну само још ствар. Ви сте били сведок у Сарајеву када се судило Неђи Иконићу, 
када се судило Горану Марковићу и Дејану Радојковићу, и сва тројица су ослобођена, 
је ли тако?  
 
 Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Пресудом у Сарајеву. Правноснажно је ли 
тако? 



ПO 60
2

 26

 
 Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Хвала лепо, немам више питања.  
 

Председник већа: Да ли од осталих бранилаца неко има питања? Бранилац 
адвокат Горан Петронијевић.  

 
Адвокат Горан Петронијевић: Адвокат Горан Петронијевић, бранилац 

оптуженог Голијанина. Господине Реновица, када сте помињали начин на који су 
распоређивани ваши водови, ваше чете, на обезбеђењу путне комуникације, кажете на 
око километар и по од Коњевић Поља према Кравици? 

 
Сведок Синиша Реновица: Према Братунцу.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Тако је, према Братунцу. Је л` постојало неко 

правило у вашој јединици, значи прва, друга чета Јахоринског одреда, је л` постојало 
неко правило када су се распоређивали у такве задатке ишли припадници, да ли је 
постојало неко правило о распореду водова? Први, други, трећи – трећи, други, први и 
тако даље? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па први вод је ишао на челу, први, други па трећи 

и тако је онда први вод отишао најдаље, а трећи вод је остао, прво су остали људи са 
зачеља су заузимали.... 

 
Адвокат Горан Петронијевић:  Значи трећи вод је био најближи Коњевић 

Пољу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Први вод.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Први вод је био најближи Коњевић Пољу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Други вод је био у средини? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  А трећи вод најдаље.  
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Је л` то једно правило било? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, од Коњевић Поља, извињавам се.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Ја сам другачије разумео, зато и питам. 
 
Сведок Синиша Реновица: Од Коњевић Поља је најближе био трећи вод, па 

други, па први. Најближе значи Коњевић Пољу.  
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Адвокат Горан Петронијевић:  Је л` то било уобичајено да се тако...? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па тако је било нормално да се распоређују људи и 

да се формација креће. 
 
Адвокат Горан Петронијевић: Ако је чета у маршевском поретку, значи прво 

иде први вод, други вод, трећи вод? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  И тако су распоређени.  
 
Сведок Синиша Реновица: И ако се заузима неки терен унапред онда остају 

људи из задњег вода.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Кажите ми само тих дана док сте боравили на 

терену, је л` било борби горе по шумама, по брдима, јесте ли чули? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па јесу, било је пуцњаве. 
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Пушчане, артиљерије, ово, оно, било је? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Колико је то било учестало? Је ли било чешће?  
 
Сведок Синиша Реновица: Па не знам, не могу да вам дам баш неку тачну 

информацију, дејствовала је и „прага“ по самом овом путу, по тој шуми, мислим 
стварно ја не бих могао баш неку информацију да вам дам који дан, кад, како, колико 
често, али је било пуцњаве.  

 
Адвокат Горан Петронијевић: Кажите ми овај простор између вас и прве чете, 

како сте објаснили, распоређен распоред ваших водова па распоред до прве чете, каква 
је конфигурација терена са једне и друге стране пута?  

 
Сведок Синиша Реновица: Шума.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Шума лево и шума десно? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. У правцу Братунца са десне стране је нека 

речца, поток, а са леве стране је тако брдо, и онда је после тог потока и опет иде тамо 
брдо, значи то је кланац неки и обрастао је шумом. 

 
Адвокат Горан Петронијевић:  Значи и лево и десно је шума? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  А је л` био безбедан тај простор? 
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Сведок Синиша Реновица: Није.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Хвала Вам.  
 
Председник већа: Да ли од осталих бранилаца има неко питање? 
 
Изволите бранилац адвокат Крсто Бобот? 
 
Адвокат Крсто Бобот: Захваљујем. Бранилац адвокат Крсто Бобот, бранилац 

оптуженог Батиница Миливоја. Ја бих само кратко, прво да се надовежем на питање 
што Вас је питао колега бранилац Петронијевић, око распореда водова, што сте 
говорили. Који се да кажемо између, који се водови прве и друге чете додирују, ајде да 
тако кажем? 

 
Сведок Синиша Реновица: Ниједан.  
 
Адвокат Крсто Бобот: Мислим, не у буквалном смислу. Него који вод прве 

чете је најближи ком воду друге чете приликом распоређивања на путној 
комуникацији? 

 
Сведок Синиша Реновица: Први вод друге чете је најближи задњем воду прве 

чете.  
 
Адвокат Крсто Бобот: Задњем воду? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Крсто Бобот: Захваљујем. То је значи трећи или четврти, ви не знате? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  
 
Адвокат Крсто Бобот: Добро, разумео сам. А сад бих Вас још питао, након 

ових догађаја да ли сте Ви били командир у некој јединици која се бавила обуком паса? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је.  Ја сам био пре, а иначе био сам до краја 

рата на Јахорини и то је био Центар за обуку младе војске.  
 
Адвокат Крсто Бобот: А у ком контексту је обука паса? Је л` то нека посебна 

јединица или ...? 
 
Сведок Синиша Реновица: То је била јединица, Станица за посебне намене и 

Центар за обуку МУП-а Републике Српске, овај, и у тој јединици сам био пре него сам 
дошао у Центар на Јахорини.  

 
Адвокат Крсто Бобот: Добро реците ми након ових догађаја, то сам Вас питао, 

након ових догађаја да ли се Ви враћате у ту јединицу која се бави обуком паса? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, не.  
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Адвокат Крсто Бобот: А реците ми колико та јединица која се бавила обуком 
паса, колико има војника тих такозваних керовођа? Тако смо ми то раније у војсци 
звали. Колико је било људи тих? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па не знам, можда тридесетак. 
 
Адвокат Крсто Бобот: Тридесетак. Да ли Вам је познато да ли је евентуално 

међу њима био оптужени Миливоје Батиница, припадник те јединице?  
 
Сведок Синиша Реновица: Па сад кад ми тако кажете можда да, али нисам 

сигуран.  
 
Адвокат Крсто Бобот: Можда да али нисте сигурни. Да ли би било шансе да га 

евентуално препознате?  
 
Сведок Синиша Реновица: Па не знам.  
 
Адвокат Крсто Бобот: Немам питања више.  

 
Председник већа: Немате других питања? Да ли неко од осталих бранилаца 

има питања? Немате. Да ли неко од оптужених има питања? Ви захтевате паузу? Да ли 
можете да издржите да испитамо сведока? Већ су сви поставили питања, неће дуго. 
Паровићу? 

 
Оптужени Драгомир Паровић: Покушаћу. 
 
Председник већа: Да ли пуномоћник оштећених има нека питања? Добро. 

Браниоци су Вам углавном поставили сва питања ради појашњења овог Вашег исказа. 
Оно што бих Вас ја питала, Ви сте били апсолутно сигурни да су командири водова 
прве чете били Горан Марковић и Неђо Милидраговић, рекли сте, били су Горан 
Марковић и Неђо Милидраговић. А затим сте рекли да мислите и Томо Крстовић? 

 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Зашто сте за Тома Крстовића рекли да мислите, а за ову 

двојицу сте рекли, били су командири водова? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, да Вам кажем нешто, мислим Томо Крстовић 

је, зато што су били неки инструктори, били су само инструктори и нису имали 
задужење овај, водова, а неко је имао, био је и командир вода. 

 
 Председник већа: Да ли је Томо Крстовић био инструктор? 
 
Сведок Синиша Реновица: Томо Крстовић је био инструктор и мислим 

командир вода. 
 
Председник већа: Добро. Овде је испитан на претходном претресу сведок Јефто 

Додер. Он је такође рекао да је био инструктор.  
 
Сведок Синиша Реновица: Јесте. 



ПO 60
2

 30

 
 Председник већа: Да је имао и он неки свој вод, али да он када су почеле, када 

сте добили овај задатак, односно од 11. јула није командовао тим водом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да Вам кажем нешто, рецимо, водом којим сам ја 

командовао, је био ... 
 
Председник већа: И да не зна ког је вода био командир? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да Вам кажем, па могуће да овај. Ево, сада ћу Вам 

рећи, ја нисам био командир вода, ја сам био инструктор, а командир вода је био 
Кусмук Душко, који није био тада ту. 

 
Председник већа: Да, то сте рекли. 
 
Сведок Синиша Реновица: Када смо кренули на терен. 
 
Председник већа: Само моменат. Рекли сте у Вашем исказу да је он отишао? 
 
Сведок Синиша Реновица: Добио задатак да будем командир тог вода на том 

терену. 
 
Председник већа: А зашто, то сам хтела да Вас питам, зашто Ви мењате 

Кусмука? 
 
Сведок Синиша Реновица: Зато што Кусмук није био ту. 
 
Председник већа: Није био ту? 
 
Сведок Синиша Реновица: Није био ту, када смо кренули на терен, јер је 

дошла наредба да идемо на терен и јединица се спрема у року од сат времена. 
 
Председник већа: Он је добио наређење да оде на неки други задатак, није 

остао на Јахорини? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, не, он је, њему се жена породила, па је, овај, 

човек био у Зворнику на неким слободним данима. 
 
Председник већа: Добро, Ви кажете, Ви сте командовали његовим водом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Колико сте имали војника у том воду? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, не знам, сви водови, мислим, та чета је била ето 

подељена на те водове. 
 
Председник већа: Сећате се Вашег вода, колико су Вам војника одредили? Ко 

Вам је рекао... 
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Сведок Синиша Реновица: Па не знам, можда... 
 
Председник већа: Ви сте командир овим војницима. Ко Вам је то рекао? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, можда овај Неђо Иконић да ја преузмем 

Душков вод, јер ми смо радили сви заједно, значи када је извођена обука, значи уопште 
дежурства и све послове. 

 
Председник већа: Добро, логично је да се упознате ко су припадници Вашег 

вода. 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ја сам познавао њих тада, овај, свакако, јер ја 

сам свакако био у другој чети. 
 
Председник већа: Да ли сте издвојили те људе, да ли сте са њима обавили неки 

разговор, објаснили им да сте Ви сада командир вода, а не Кусмук? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не могу да се сетим тих детаља. 
 
Председник већа: Не можете да се сетите тих детаља? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро. Да ли се сећате, било ког, да ли можете било које име 

да наведете ко је био припадник тог Вашег вода? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Председник већа: Ниједног припадника Вашег вода не можете да наведете? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ниједног, сигурно. Јер када станете пред, не знам, 

осамдесет људи, у једном, вероватно се они мене могу сећати, зато што или неке 
тројице, петорице људи, него када станете пред педесет људи, како да сада... Једино да 
сада не знам са неким се спријатељите или нешто, па да онда можете. 

 
Председник већа: Колико сте дуго командовали тим водом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, када смо се вратили мислим да терена тог, не 

могу сада баш да се сетим, да ли је можда овај, Душко Кусмук преузео тај вод или сам 
ја остао даље командир тог вода.  

 
Председник већа: Дакле, Ви добијате... 
 
Сведок Синиша Реновица: Да, али су јако брзо касније распоређени по 

јединицама ти људи и овај, и отишли су. 
 
Председник већа: Након овог догађаја, они су распоређени по другим 

јединицама. Дакле... 
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Сведок Синиша Реновица: Па можда, не знам, можда месец дана. Мислим 
ишли смо и на неки терен у Трново, држали смо неку линију разграничења, овај. 

 
Председник већа: Да ли сте и тада били командир тог вода? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ишли смо сви на терен. Сада... 
 
Председник већа: Када је то било? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, то је можда било, можда неких петнаестак дана 

после овог терена. 
 
Председник већа: После овог терена? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро. Реците ми, да ли се сећате Јевте Додера са Јахорине? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
Председник већа: Шта је радио Јевто Додер? 
 
Сведок Синиша Реновица: Шта је радио? Немам појма шта је радио, није... 
 
Председник већа: Које је било његово задужење на Јахорини, зашто је он 

дошао на Јахорину? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, оформљен је инструкторски тим за обуку људи, 

тако да, то је његово овај, који је његов задатак био тачно, не знам. 
 
Председник већа: Добро, кажете, оформљен тим. Ко је Вама издао наредбу да 

Ви дођете на Јахорину? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ја сам, овај, пошто је, ја сам отишао из ове 

јединице овај за обуку водича службених паса, овај и водио сам се тада у првој чети 
јахориског одреда специјалне бригаде полиције којом је командовао Зоран Кусмук и 
када је овај ратно стање проглашено, овај, ја сам са шефом кабинета, министром тада 
овај причао и он је... 

 
Председник већа: Којим шефом кабинета? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, не могу сада да се сетим, стварно, не могу да се 

сетим. 
 
 Председник већа: Ког министра одбране? 
 
Сведок Синиша Реновица: Томо Ковач мислим да је био тада министар 

унутрашњих послова и он ми је рекао да овај... 
 
Председник већа: Само моменат, будите прецизнији. Министра ког ресора и ... 
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Сведок Синиша Реновица: Министар унутрашњих послова. 
 
Председник већа: Републике Српске? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро.  
 
Сведок Синиша Реновица: Овај и тај шеф кабинета, ми када смо причали, 

пошто овај у одреду Јахорина није било овај, паса, овај, он ми је предложио да идем, 
овај, да се јавим Душку Јевићу да је оформљен тим за обуку људи, горе Центар за 
обуку и да овај, би онда можда могла да се направи нека прича да се обучавају ту и 
водичи службених паса. И тако сам се јавио и ... 

 
Председник већа: Добро, Ваш конкретан задатак је био да обучавате, кога? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ми смо изводили пешадијску обуку, овај, људи, 

упознавање са наоружањем, кретањем на војску, не знам ни ја тачно. 
 
Председник већа: Добро, да ли Вам је било познато, ко су ти војници које треба 

да обучавате? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, то су тада били људи који су били мобилисани 

по, који нису били распоређени или многи су били у Србији и тако даље.  
 
Председник већа: У Србији па су ухапшени и доведени на Јахорину? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, то је рецимо што ја имам нека сазнања, сада 

неки људи који су млађи, способнији, који су не знам, тих година, који су могли да 
буду припадници неке јединице, овај, да су дошли ту.  

 
Председник већа: Да су дошли? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
Председник већа: Дакле, нису сви доведени присилно, него неки су и дошли 

сами? 
 
Сведок Синиша Реновица: То не знам. 
 
Председник већа: То сте Ви сада рекли, „неки су дошли“. Мислите на војнике, 

ја Вас питам за војнике? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да Вам кажем нешто, ја када сам стигао горе, већ 

су били ти људи, већ су постојале две чете, већ је постојао инструкторски тим, објекат 
хотел „Јахорина“ и тако даље. Значи, ја не знам саме детаље ко је како дошао и да ли је 
ту натеран, није натеран и тако даље. 
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Председник већа: Добро, да ли сте знали, да ли имају неко искуство, да ли, шта 
треба да их обучавате? Ипак сте  Ви ту послати као инструктор, је ли тако? 

 
Сведок Синиша Реновица: Да Вам кажем нешто, о томе, о плану обуке, ја сам 

био човек као и многи ту, који су спроводили ту обуку, овај, а план обуке је неко други 
саставио.  

 
Председник већа: Добро. Оптужени који су дали до сада своје одбране, тврде 

да су доведени присилно, да су ухапшени у Србији и да су доведени на Јахорину мимо 
своје воље, да су прозивани, да су дезертери и да се према њима није коректно 
поступало. Да ли је Вама нешто познато о томе? 

 
Сведок Синиша Реновица: Ја немам таква сазнања, а ако неко има нешто да 

каже, да мене спомене било где, може. 
 
Председник већа: Говоре да су трпели психичку и физичку тортуру, па чак и 

физичко насиље. 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, сигурно. 
 
Председник већа: Ви о томе нисте обавештени? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ништа, сигурно, сигурно. 
 
Председник већа: Није се нико жалио, нисте ништа уочили по чему бисте 

закључили да је према њима некоректни однос.  
 
Сведок Синиша Реновица: Не, не, сигурно. 
 
Председник већа: У односу на униформе које су носили, такође говоре да су те 

униформе и заштићени сведоци који су испитани у овом поступку, да су те униформе 
сасвим другачије и неприлагођене условима. О каквим униформама се тада радило? 
Какве су униформе они имали? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па, то су биле маскирне униформе дводелне овај и 

не знам шта ту није било прилагођено. Мислим, нисам ја сада ни давао те униформе, па 
да имам разлога да некога браним. 

 
 Председник већа: Разликовали су се и Ви кажете да су се разликовали? 
 
Сведок Синиша Реновица:  Па, ја сам имао такву униформу. 
 
Председник већа: Молим? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ја сам имао такву униформу. 
 
Председник већа: И Ви сте имали такву униформу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
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Председник већа: И Ви не сматрате да је та униформа била неадекватна? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Председник већа: Добро. 
 
Сведок Синиша Реновица: Нарочито неадекватна, ајде да је то сада, пошто је 

то,   не знам, биле су маскирне пантале, чизме и горња она јакница или блуза већ, не 
могу да се сетим тачно, овај, али је то било лето. Мислим не знам да ли је неко био без 
јакне и, то не знам стварно. Мислим нису ни били горе у време зиме.  

 
Председник већа: Добро, реците нам, да ли Вам је познато, шта су војници 

добили од наоружања? 
 
Сведок Синиша Реновица: Мислим аутоматске пушке или можда неко и 

полуаутоматску, не знам, стварно, али ето да кажем, аутоматске пушке. 
 
Председник већа: Да ли су имали бомбе? 
 
Сведок Синиша Реновица: Вероватно. 
 
Председник већа: Зашто кажете вероватно? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, не знам, не могу да се сетим баш. 
 
Председник већа: Не можете да се сетите? Ви кажете да сте након што су Вам 

се предала прва лица, да сте о томе обавестили команду? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Како сте обавестили команду, ко је обавестио команду, коју 

команду? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ми смо имали само комуникацију у Коњевић 

Пољу са том војном командом одакле су нас и распоредили. 
 
Председник већа: Војна команда из Коњевић Поља или Братунца? 
 
Сведок Синиша Реновица: Из Коњевић Поља. 
 
Председник већа: Из Коњевић Поља? Имао је ко комуникацију? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, вероватно Неђо. 
 
Председник већа: Да ли је одлазио у Коњевић Поље или је имао комуникацију 

преко радио везе? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ми смо имали радио везу, али нисмо имали, 

могли смо само између себе да комуницирамо, тако да овај, и не знам колико су 
батерије издржале. Мислим сада уопште се више и не сећам, знам да смо имали 



ПO 60
2

 36

сигурно оне мотороле, овај, али да смо неку, нисмо имали сигурно ни са ким другим 
везу, него између себе самих. 

 
Председник већа: Добро. Ко је Неђи Иконићу био директно надређени? 
 
Сведок Синиша Реновица: Душко Јевић. 
 
Председник већа: А Душку Јевићу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не знам, он је био командант Центра. 
 
Председник већа: По логици ствари, ко би требало да му буде надређен? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, не знам стварно, кажем, не знам. 
 
Председник већа: Добро. Ви сте објаснили после проласка овог пункта где су 

били војници из неких других војних формација, не полиције, је ли тако, испред 
Кравица? 

 
Сведок Синиша Реновица: У Кравици... 
 
Председник већа: На том пункту, да ли су били полицајци или су били 

припадници... 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, не могу да кажем, зато што је, ти припадници 

су имали маскирне панцире, зелене маскирне панцире у зеленим униформама 
маскирним, овај и нисам познавао та лица, тако да не могу да кажем... 

 
Председник већа: Нису се ни представили када су вас зауставили, ко су, шта 

су? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Председник већа: Нису? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, сигурно. 
 
Председник већа: Добро. Колико, кажете након тога видите припаднике прве 

чете, након што пролазите пункт? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Председник већа: Него? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, пре него што смо наишли на тај пункт, значи 

пре него што смо ушли у Кравицу, са леве стране смо видели припаднике прве чете, 
распоређене исто као и ми. Мислим тако са леве стране пута. 

 
Председник већа: Добро. Ево још једном реците, колико су били удаљени од 

пункта? 
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Сведок Синиша Реновица: Па, ево опет понављам сада, може да буде, хајде да 

кажем, петсто метара, триста метара, не знам стварно, овај, зато што једноставно када 
се возите са аутом, ја и сада негде кренем пешке, па не могу да верујем да има толико 
овај, а онако када пођете са аутом, чини вам се то као да је... 

 
Председник већа: Ви сте рекли у истрази, после неке краће дистанце, наишли 

сте на пункт, када сте кренули, када сте видели ове припаднике прве чете. 
 
Сведок Синиша Реновица: Добро. 
 
Председник већа: Краће дистанце, зато Вас питам да појасните. 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, краћа дистанца, јел петсто метара краћа 

дистанца?  
 
Председник већа: Добро. Реците ми, да ли су они били распоређени на исти 

начин као и ви, на истој удаљености? Кажете, били су исто са леве стране пута. 
 
Сведок Синиша Реновица: Да, да. Па, пар метара од пута. 
 
Председник већа: Добро, да ли је било неких кућа у њиховој близини, ту где су 

били распоређени? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, мислим да је шума била. 
 
Председник већа: Иза њих је била шума? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да. 
 
Председник већа: Никакве куће није било? 
 
Сведок Синиша Реновица: Да, мислим да није. 
 
Председник већа: Добро. Да ли Ви имате сазнања да ли су и они свих тих пет 

дана били ту на том месту? Да ли имате сазнања, када су они дошли, припадници прве 
чете? 

 
Сведок Синиша Реновица: Они су дошли дан... 
 
Председник већа: И када су распоређени? 
 
Сведок Синиша Реновица: Дан, дан раније су отишли на терен. Ја нисам имао 

никаква сазнања, ни где су, ни шта су, осим тада када сам их видео, када смо 
пролазили. 

 
Председник већа: Дакле, Ви их тада после Јахорине, први пут тада видите? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
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Председник већа: Добро. Ви сте дан после њих отишли на терен? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: И од тада Ви их нисте видели, све до тог дана? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро. Да ли сте их виђали после тога, када се све ово 

завршило? 
 
Сведок Синиша Реновица: Ма, не знам. 
 
Председник већа: Када сте се вратили? Да ли сте се вратили на Јахорину после 

овог догађаја? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Да ли су се вратили они? 
 
Сведок Синиша Реновица: Јесу. 
 
Председник већа: Добро. Ви кажете да сте Ви после тога заједно са Вашим 

водом имали још неки задатак. А они, да ли знате, шта је било са првом четом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ишла је читава, мислим... 
 
Председник већа: Да ли је прва чета расформирана или су они наставили даље 

да функционишу у истом саставу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Није расофрмирана. 
 
Председник већа: Молим? 
 
Сведок Синиша Реновица: Није расформирана, прва чета није расформирана. 
 
Председник већа: Добро. По повратку на Јахорину, шта се дешавало са првом 

четом, да ли можете то да нам опишете? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, ништа се није дешавало. 
 
Председник већа: Да ли су били ту на Јахорини, да ли су послати сви на неки 

други задатак? Ко је командовао даље том четом? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не знам, стварно не знам. 
 
Председник већа: Моменат. Добро, и само једно питање. Колико је било сати 

када сте видели тај камион, који није имао цираду и када сте видели да су на том 
камиону натоварени лешеви? Колико је то отприлике, које је то доба дана било? 
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Сведок Синиша Реновица: Не знам, знам да смо, рецимо, овај, када смо се 
враћали, журили да се вратимо раније, пре, да нас не би ухватио мрак, овај, кроз ту 
шуму где је био необезбеђен пут.  

 
Председник већа: Дакле, било је у поподневним сатима? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро. Паровићу, да ли сте добро?  
 
Окривљени Драгомир Паровић: Нисам. 
 
Председник већа: Нисте добро? Да ли тражите паузу?  
 
Окривљени Драгомир Паровић: Може. 
 
Председник већа:  
 
На захтев оптуженог Драгомира Паровића, у 10,57 часова, ОДРЕЂУЈЕ СЕ 

пауза у трајању од двадесет минута. 
 
Наставак претреса се одређује у 11,20 часова. 
 
Остаћете, уколико евентуално, да ли неко од оптужених има питања?  
 
Оптужени Недељко Милидраговић: Ја имам врло кратко. 
 
Председник већа: Добро, остаћете Реновица, после паузе, наставићемо са 

Вашим испитивањем.  
 
По истеку паузе у 11,26 часова, НАСТАВЉА СЕ главни претрес испитивањем 

сведока Синише Реновице. 
 
Ви сте се изјашњавали о младићу. Оно што се са њим догодило, није предмет 

овог кривичног поступка, али о томе су се изјашњавали оптужени Паровић и оптужени 
Бора Милетић, при чему је оптужени Паровић у свом исказу навео да је овог дечака 
убио Недељко Милидраговић, а Бора Милетић да га предао некој другој војсци. Да ли 
се ради о истом младићу, то не знамо, зато што Драгомир Паровић наводи да је он 
имао око дванаест, тринаест година. Па, ево у вези тога, видим да сте се Ви према 
Вашем исказу, заложили да тог младића спасите, да сте му обећали да ћете му 
омогућити да оде у Сарајево и да сте управо због тога и отишли у Коњевић Поље, како 
сте то навели, у команду, да пронађете, да захтевате да Вам омогуће да му обезбедите 
одлазак за Сарајево. Да ли можете у вези тога да се изјасните? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па, ја сам то рекао и у својој изјави када сам је 

давао. Тај момак није имао дванаест, тринаест година, него неких можда двадесет 
једну, две или двадесет, небитно. Овај, по некој мојој процени и он се предао нама. Ја 
сам, тако смо разговарали, био је можда неких дан, два ту са нама и он је мене молио 
да га пребацим за Србију. Ја сам му рекао да не могу ни ја да пређем за Србију али сам 
обећао да ћу га пребацити до Сарајева, пошто нисам знао ни да не би дошло до покрета 
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јединице, да нисам ту и тако даље. Ја сам отишао до Коњевић Поља да видим да ли ћу 
доле моћи некога да питам да ли могу да одсуствујем неко време, колико ми је 
потребно за то. Када сам се вратио, тог момка није било. Питао сам ту те момке који су 
били овај са њим, где је, каже, долазио је Неђа Милидраговић, питао је за тебе где си, 
шта си, видео је њега и одвео га. Као што сам рекао у исказу овде, када сам видео Неђу 
Милидраговића некада у повратку на Јахорину, питао сам: „Што си одвео тог момка и 
шта је било са њим?“. Он ми је рекао да га је предао овај негде где је била нека група 
тих лица која су се такође предала, да га је њима придружио. 

 
Председник већа: Придружио тој групи која се предала? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је. 
 
Председник већа: Добро. Недељко Милидраговић је изјавио да има питања за 

сведока. Изволите, Милидраговићу.  
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Да ли могу одавде? 
 
Председник већа: Неће се чути. Пошто су нам заузета ова два места, ево прићи 

ћете. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Захваљујем се, српски суде. Хтео сам 

господина Реновицу само да питам, да ли си био када се делило наоружање, на 
Јахорини? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Ниси био? Да ли си упознат под којим 

условима се ту радило? 
 
Сведок Синиша Реновица: Нисам. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Ја могу следеће рећи: ја не знам да ли си 

био  на састанку са командним кадром, када је био Душко Јеврић и када смо баш 
причали о томе о наоружању. У ствари, наоружање је било подељено,  пошто ја нисам 
био ту, али се причало да опет поведемо рачуна о момцима који су добили то 
наоружање, неки можда не знају, неки нису добили... 

 
Председник већа: Само прецизирајте, Милидраговићу, када је то било? 
 
Оптужени Недељко Милидраговић: То је било на Јахорини, када су момци 

доведени горе. 
 
Председник већа: Када су доведени? 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Видите, поштовани суде, када су момци 

горе доведени, ја исто тада нисам био. Ја сам дошао негде 03.-04. јули. Али, имали смо 
састанак, упознати смо, шта су припадници добили од наоружања и како се односити 
према њима, пошто не знамо са ким имамо, да ли знају руковати. И могу рећи, 
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наоружање на Јахорини је задужено само полуаутоматско и аутоматско наоружање. 
Никаквих бомби није задужено, ни бојева муниција. 

 
Председник већа: Сведок није ни рекао, он је рекао да не зна. Рекао је 

аутоматске и полуаутоматске пушке, као што и Ви говорите. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Без бојеве муниције, без бомби, без било 

каквих експлозивних направа, јер претпоставило се да ми вршимо обуку тим момцима, 
да их упознамо. Е сада што је брзо терен испао. 

 
Председник већа: Када кажете – ми вршимо обуку, можете ли конкретније, на 

кога мислите? 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Па, видите, ту су били од командног 

састава, били су инструктори, били су командири, инструктори који су били подељени, 
сваки је имао своју, неко је имао, знао експлозив, неко знао о аутоматском наоружању, 
неко је знао о мало већим калибрима, митраљезима и тако, неко је знао о 
минобацачима, неко је знао РБ и тако и тако смо ми предавали и вршили обуку то 
колико је времена било. 

 
Председник већа: Добро, које је Ваше питање било, у вези наоружања, је ли 

тако? 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Хоћу само да кажем, јер је прошло, и 

прошли пут са заштићеним сведоком када је изјавио да је добио бомбе. 
 
Председник већа: Ово је Ваша примедба на наводе исказа сведока? 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Примедба, али сам хтео да господина 

Реновицу питам, да ли је упознат о задуживању наоружања на Јахорини и зна ли шта 
су момци задужили од тог наоружања? 

 
Председник већа: Од муниције, мислите? 
 
Оптужени Недељко Милидраговић: Од наоружања, да ли муниција бојева. 

Било је прича да се задужи маневарска. 
 
Председник већа: Немојте да одговарате, поставили сте питање. Изволите. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Хоћу само да кажем, да ли је упознат. 
 
Председник већа: Да ли можете да се изјасните, Реновица? 
 
Сведок Синиша Реновица: Нисам био присутан, нисам био присутан тада. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Добро, а да ли си т... 
 
Председник већа: А какву сте Ви муницију имали? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не могу да се сетим. Молим? 
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Председник већа: Какву сте Ви муницију имали? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, не могу ни да се сетим. Ја пушку горе нисам ни 

носио на Јахорину. 
 
Председник већа: А када сте отишли? 
 
Сведок Синиша Реновица: На терену аутоматску пушку сам имао, да. 
 
Председник већа: Аутоматску пушку? Колико сте имали метака, колико сте Ви 

имали муниције? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, мислим када смо кренули на терен, да је, да су 

имали сви РАП онај, 4+1 оквир на пушци. 
 
Председник већа: Добро, колико је то метака укупно? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, по тридесет метака мислим у оквиру. 
 
Председник већа: У оквиру? А свако је имао по четири оквира? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако је, и један у пушци. 
 
Председник већа: Добро, изволите даље. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић: Значи, да ли си приметио у току твог 

боравка горе са момцима, да је неко, да си видео код тих момака да ли има бомбу, да 
ли има бојеву муницију или било шта друго? 

 
Сведок Синиша Реновица: Па, на Јахорини мислим да није било ни потребе да 

имају они код себе ни бојеву муницију, нити. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Да ли  си видео, да ли је можда неко од 

њих имао, да ли је имао бомбу, да ли је имао РБ, да ли је имао зољу? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не, не. 
 
Оптужени Недељко Милидраговић:  Не? Хвала, поштовани српски суде. 
 
Председник већа: Да ли још неко од оптужених има неко питање? Изволите.  
 
Оптужени Миливоје Батиница: Да ли треба да се представим? Батиница 

Миливоје, надимак „Симо“. Сведока бих замолио прво да га питам, да ли му је познато 
име Илија Малетић? 

 
Сведок Синиша Реновица: Јесте. 
 
Оптужени Миливоје Батиница: Ко је био Илија Малетић? 
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Сведок Синиша Реновица: Па, био је начелник Станице за обуку водича 
службених паса Посебне станице полиције. 

 
Оптужени Миливоје Батиница:  Да ли сте Ви били припадник тог Центра? 
 
Сведок Синиша Реновица: Тако, био сам припадник пре овај, него, пре 

Јахорине, пре првог одреда Специјалне бригаде полиције. 
 
Оптужени Миливоје Батиница: Добро. Да ли се сећате, да ли је на Јахорини, 

док се вршила обука, Илија Малетић долазио на Јахорину? 
 
Сведок Синиша Реновица: Па, јесте, мислим да је чак неки припадници су са 

Јахорине прешли, био је неки његов зет, немам појма, неки Терзић. 
 
Оптужени Миливоје Батиница:  Да, да. 
 
Сведок Синиша Реновица: „Терза“, не знам, тако нешто, па је, и неки људи су, 

знам тада и отишли у ту јединицу. Када, не знам.  
 
Оптужени Миливоје Батиница: Да. Ево, рећи ћу Вам ја, Терзић Миливоје, 

Љубиша Јањић и ја, Батиница Миливоје смо постали припадници после терена у 
Сребреници, прешли смо на обуку у (....01.28.56.1.неразумљиво) јер смо постали 
керовође. Желео бих да Вас питам, да ли је постојала могућност да на терену 
Сребренице, да сте могли да распоређујете некога ко није био припадник Вашег вода 
или чете, да ли је постојала икаква могућност да сте мењали некога случајно или да сте 
некога распоређивали ко није био припадник Вашег вода или? 

 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Оптужени Миливоје Батиница: Не? Да ли се сећате, мене по надимку „Симо“? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Оптужени Миливоје Батиница: Не? Да ли се сећате некога по надимку 

„Аркан“? 
 
Сведок Синиша Реновица: Не. 
 
Оптужени Миливоје Батиница:  Хвала, немам више питања. 
 
Председник већа: Да ли још неко има питања? Немате питања. И ево само нам 

објасните, тада када сте видели овај камион са лешевима, Ви сте били у колима са? 
 
Сведок Синиша Реновица: Неђом Иконићем. 
 
Председник већа: Да ли сте нешто коментарисали, да ли Вам је било јасно, 

одакле то? 

Сведок Синиша Реновица: Па није нам било јасно, али да вам кажем нешто 
видети камион са лешевима је онако, нека грозна сцена, па .... 
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Председник већа: Колико је било лешева, да ли сте могли то да уочите? 

Сведок Синиша Реновица: Па не знам, то су, па не знам, стварно не бих могао 
сад да лицитирам, да говорим неке бројеве, овај, не знам. То је можда, знам да је тако 
како сам прошао имао неку слику да је то био онај камион са напред, са оном њушком 
и тако даље.  

Председник већа: Које боје је био, да ли се сећате? Да ли се сећате које боје је 
био камион? 

 Сведок Синиша Реновица: Не, не могу...можда је био војни, а можда и не, не 
знам стварно, знам само облик тог неког камиона, јер ....- 

 Председник већа: Какав облик? 

 Сведок Синиша Реновица: Па имао је тако напред испред кабине је био мотор 
онај, као ту њушку и те странице су биле плитке, овај, на том камиону није био сад, 
тако да не бих могао ни да кажем који је број тих лешева био.  

 Председник већа: Било је више је ли тако?  

 Сведок Синиша Реновица: Па да, двадесетак сигурно.  

 Председник већа: А да ли је била, постојала нека пратња тог камиона или је 
само био тај камион? 

Сведок Синиша Реновица: Не, не. 

Председник већа: И кажете то је било у поподневним сатима? 

Сведок Синиша Реновица: Па кад смо ишли према..., тако сигурно.  

 Председник већа: Добро. Да ли има неких накнадних питања за сведока? Нема.  

 Реците нам Реновица да ли сте имали трошкове за долазак на овај главни 
претрес? 

 Сведок Синиша Реновица:  Не.  

 Председник већа: Нисте имали трошкова, не тражите трошкове, је ли тако? Да 
ли можемо да отпустимо сведока из заседања? 

 Констатује се да је сведок отпуштен из заседања.  

 Можете се удаљити.  

 Сведок Синиша Реновица: Пријатно.  

 Председник већа: Добро. Обзиром да остали сведоци чије смо испитивање 
планирали данас нису приступили, ми ћемо извести пар писаних доказа и то даказе за 
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које смо одлучили још на припремном рочишту, 29.10.2016. године, да буду изведени и 
то су докази из регистратора број 27, а ради се о заповестима команди, извештајима, 
депешама.   

На основу одредбе члана 405 став 2 ЗКП, врши се увид у доказне предлоге 
заменика Тужиоца за ратне злочине, емитовањем преко лап-топа, уз истовремено 
емитовање на мониторима, а који доказни предлог је усвојен на припремном 
рочишту дана 26.10.2016. године.  

Молим режију да укључи мониторе.  

-Заповест Команде Дринског корпуса - команданта генерал-мајора 
Миленка Живановића Стр.пов. број 04/156-1 од 02.07.1995. године, а овај доказ се 
налази у регистратору број 27, на странама 10960-10965; 

Живановић. Захваљујем се браниоче.  

Да ли има неких примедби на овај изведени доказ? Да ли има неко нешто да 
примети? Изволите бранилац Александар Лазаревић.  

Адвокат Александар Лазаревић: Бранилац Александар Лазаревић. Ово је 
наредба "Криваја `95". Међутим сад кад сам гледао поново и ове анотације које су на 
њој учињене, сад се као сећам, да је чини ми се ово примерак који је достављен 
Братуначкој бригади, ако можемо само мало да спустимо.  

 
Председник већа: Може, који део желите? 
  
Адвокат Александар Лазаревић: Што се тиче дела ратних заробљеника, чини 

ми се да сам горе видео да је нека анотација рађена руком.  
Председник већа: Подигните.  
 

 Адвокат Александар Лазаревић: На претпоследњој страни.  
 
 Председник већа: Добро.  
  
 Адвокат Александар Лазаревић: Само бих скренуо пажњу значи суду. Дакле, 
ово није само примерак који је урађен у Дринском корпусу као план раздвајања 
енклава Жепа и Сребреница, већ се ради о примерку који је достављен Братуначкој 
бригади на основу кога је разрађиван сам план напада од стране бригаде којој је било 
достављени, а анотације на овом примерку су рађене од стране начелника безбедности 
Братуначке бригаде Момира Николића. Само да то знамо кад будемо оцењивали.  
 
 Председник већа: Ова руком исписана примедба? 
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Та руком исписана примедба, доста 
карактеристичан рукопис. Дакле ово је у суштини радна верзија тога у Братуначкој 
бригади на којој је дописивано оно што можемо да видимо.  
 
 Председник већа: Да ли има тужилаштво неку примедбу? Не.  
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 Врши се увид у:  

-Наређење команданта Штаба Томислава Ковача, Кабинета министра 
Министарства унутрашњих послова Републике Српске број 64/95 од 
10.07.1995.године, а овај доказ се налази у регистратору број 27, на страни 10966; 

 Адвокат Александар Лазаревић: Ја се извињавам, и сад у вези овог документа 
такође.  
 
 Председник већа: Изволите.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић:  Мислим да је потребно нешто нагласити. 
Дакле, ово је телепринтерска верзија која је предата суду. На тој телепринтерској 
верзији стоји доле командант штаба полицијских снага Томислава Ковача. Међутим 
постоји оригинални овакав документ и на том документу пише: "за команданта 
Томислава Ковача" и пише потпис извесног Николића. Ми ћемо се потрудити да 
обезбедимо, тај доказ се налази и код Трибунала у Хагу, налази се и у поседу 
Тужилаштва у Сарајеву, ја имам своју копију тога, дакле овде пише Томислав Ковач, 
али у оригиналном... 
 
 Председник већа: Је л` можете да нам објасните зашто налазите да је то од 
значаја? 
 
 Адвокат Александар Лазаревић:  Па видите то је доста чини ми се значајно.  
 
 Председник већа: Од значаја за чињенице које ми утврђујемо у овом поступку? 
  
 Адвокат Александар Лазаревић: Управо због чињенице ове, ми ћемо се овде 
бавити у неком тренутку и чињеницом да ли се овде ради о јединици која је део 
специјалне бригаде или се ради о посебној јединици МУП-а и у командном ланцу да ли 
оно потпада под ланац командовања директно из кабинета министра или пада под 
командни ланац специјалне бригаде полиције која је потпуно одвојена ствар. Друго, 
због аутентичности докумената, мислим да сваки документ који садржи аутентичне 
потписе и који има да кажем ту верификацију која није спорна, једноставно можда 
мало и боље указује. Оно што није спорно овде је следеће, да суд не би био у заблуди, 
пошто се то име врло често помиње.  
 
 Је л` можемо да дигнемо горњи десни угао овог документа? 
 
 Председник већа: Можемо.  
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Видите, овде пише: упућена депеша свим 
станицама јавне безбедности, полицијским станицама. Значи та анотација у десном 
углу, овде пише: Мане Ђурић, и ту је потпис. Е сад, да суд не би био у заблуди, пошто 
се Мане Ђурић, Мендељев Ђурић помиње врло често у овом предмету као командир 
прве чете, у којој су били и Милидраговић и остали. Овде се ради о особи која случајно 
има исто име и презиме. Дакле, овде се ради о Манету Ђурићу, заменику начелника 
Центра јавне безбедности Зворник. Само то објашњење бих хтео да дам суду да не би 
било забуне да је овај Мане Ђурић који је са Јахорине и који је био командир чете са 
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Јахорине тај који је ову депешу даље дистрибуирао станицама јавне безбедности и 
полицијским станицама.  
 

Председник већа: Добро. Изволите. Само се представите.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца за ратне злочине Бруно 

Векарић. Само бих реаговао, дакле ово је, имате са стране доле у десном углу, 
ауторизован потпис официра Хашког трибунала, дакле да ли постоји после нека друга 
верзија, да ли је то принтерски или како, то је потпуно ирелевантно. С друге стране, 
ово остало уопште не спорим да ли је и ко је битна, али свакако то је дакле аутентичан 
документ који је стигао из Хашког трибунала по начину који је прописан нашим 
законом. Хвала, немам више.  

 
Председник већа: Браниоче Петронијевић.  
 
Адвокат Горан Петронијевић: Да искористим само ово излагање и објашњење 

колеге Векарића, да расчистимо једну ствар. Да ли овај потпис овлашћеног лица са 
скенираним печатом трибунала значи да је аутентичан документ или да је документ 
добијен од њих? Шта од то двоје? Па ајте да разјаснимо, то је ваш документ који сте ви 
дали, ваш доказ.   

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Добијен је од њих. Он ауторизује 

аутентичан документ, а  добијено је од њих, као што знате, у складу са законом.  
 
Адвокат Горан Петронијевић:  Значи и једно и друго по Вама? Добро, само да 

знамо како сте га предложили у ком смислу.  
 
Адвокат Александар Лазаревић: Можда да додам само.  
 
Председник већа: Изволите.  
 

 Адвокат Александар Лазаревић:  Овај печат који стоји овде и ми смо имали 
прилике пуно пута да га видимо. Шта овај печат значи? Овај печат значи да је овај 
документ у поседу Тужилаштва Хашког трибунала. Значи не више од тога. То не значи 
да је документ аутентичан, не значи ништа, он значи само да је то у поседу 
Тужилаштва Хашког трибунала.  
 
 Председник већа: Добро. Ви оспоравате аутентичност  овог доказа? 
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Не, уопште не оспоравам.  
 
 Председник већа: Онда ништа није спорно? 
 
 Адвокат Александар Лазаревић: Није спорно, само бих да кажем, он је 
коришћен наравно у свим предметима Хашког трибунала, као доказ је прихваћен, нико 
не бежи од овог документа, само бих хтео ту аутентичност, ово је телепринтерска 
верзија. Постоји и оригинална верзија. Значи написана са потписом. Само то је у овом 
тренутку важно. Текст исти.  
 
 Председник већа: Добро, мислим да смо то разјаснили.  
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 Увид у:  
  

 -Извјештај Љубомира Боровчанина, без броја, од 05.09.1995.године о 
борбеном ангажовању СБП и осталих полицијских снага у операцији 
«Сребреница 95» у времену од 11.07. до 21.07.1995. године, а овај доказ се налази у 
регистратору број 27, на странама 10967-10971; 

 Да ли видите добро оптужени? Моменат. Голијанин изађите, да видимо шта не 
видите. Да ли видите овај документ? Зашто.  

 Оптужени Алекса Голијанин: Па видим да нешто има, шта има шта пише.  

 Председник већа: Подразумева се да су сви учесници овог поступка извршили 
увид у списе и упознати са документима. Ми сада само презентујемо тај документ да 
би полазећи од тога да сте сви упознати са његовом садржином свако од вас могао да 
изнесе своје примедбе и да нам укаже на оно што сматра да је од посебног значаја у 
том документу.  

 Оптужени Алекса Голијанин: Мислим, ако буде неких примедби, ту су 
адвокати, они то боље виде... 

 Председник већа: Ја мислим да немате потребе да бринете, можете сести, виде 
Ваши адвокати.  

 Добро. Да ли има неких примедби у односу на овај изведени доказ? 

 Немате примедби.  

Увид у: 

-Редовни борбени извештај заменика команданта, Команде 5. 
инжињеријског батаљона Команди Дринског корпуса (војна тајна, строго 
поверљиво) Стр.пов.број 38-56 од 14.07.1995. године Мила Симанића, а овај доказ 
се налази у регистратору број 27, страна 10972-10973; 

Адвокат Томислав Вишњић: Име је Миле Симанић.  

Председник већа: Погрешно је наведено у документу, не разумем? Изволите.  

Адвокат Томислав Вишњић: Не. У документу је име потписника Миле 
Симанић, мислим да сте Ви друго име рекли.  

Председник већа: Ми смо мислили да је Биманић, тако и делује. Добро, 
захваљујемо. Ми оно што видимо.  

Увид у: 

-Депешу команданта Штаба ЦЈБ Зворник број 12-6/08-508/95 од 14.07.1995. 
године, овај доказ се налази у регистратору број 27, страна 10974; 
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Да ли има неких примедби на овај изведени доказ? Нема.  

Увид у:  

-Депешу начелника Центра ЈБ Зворник број 01-16-02/1-205/95 од 
15.07.1995.године, овај доказ се налази у регистратору број 27, страна 10975; 

Да ли  има неко нешто да примети? 

 Увид у: 

-Извештај Љубише Боровчанина број 284/95 од 13.07.1995. године, овај 
доказ се налази у регистратору број 27, страна 10976; 

 Да ли има неко нешто да примети? Нема примедби на овај доказ.  

 Увид у:  

-Допис заменика министра Министарства унутаршњих послова, Кабинет 
министра Пале, Томислава Ковача Председнику Републике Српске Пале број 
К/М-764/95 од 23.06.1995. године, овај доказ се налази у регистратору број 27, 
страна 10977; 

 Да ли има неко нешто да примети на овај изведени доказ? 

-Редовни борбени извештај команданта Команде Дринског Корпуса Војске 
Републике Српске Стр.пов.број 03/2-214 од 13.07.1995. године, овај доказ се налази 
у регистратору број 27, страна 10978-10980; 

Да ли има неко нешто да примети?  

Добро. То су докази чије је извођење планирано за данашњи претрес. оно што 
бих браниоце, оптужене и присутне представнике Тужилаштва обавестила ми смо 
заказали претрес и за 13.11., полако, немојте се спремати, још нисмо завршили, заиста 
мислим да то треба да чините тек када се каже да се претрес одлаже. Ми смо одредили 
за 13.11.2018. године главни претрес на који су позвани сведоци који су предложени од 
стране браниоца оптуженог Алексе Голијанина адвоката Горана Петронијевића, 
Вићентија Даријевића, испитивање сведока Стојана Савића, Златка Бошкића и Ранка 
Церовине. Стојан Савић, Златко Бошкић и Ранко Церовина су позвани за 13.11.2018. 
године, међутим по извештајима, ми смо добили извештај Суда Босне и Херцеговине 
дана 22.10.2018. године да позиви сведоцима нису могли бити уручени на адресама на 
којима су они позвани, јер су сведоци на овим адресама непознати.  

 Браниоче, како сте Ви дошли до ових адреса и да ли имате неки предлог? Није 
било времена, имајући у виду када нам је достављен овај извештај, 22.10., да ми 
преузимамо било шта у циљу проналажења адреса ових сведока, а ево позивам Вас да 
се изјасните у односу на ове Ваше доказне предлоге.  

 Адвокат Вићентије Даријевић:  Захваљујем. Адвокат Вићентија Даријевића, 
бранилац окривљеног Миливоја Батинице. Ево и за нас је ово сад први пут чута 
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информација и у том смислу не могу ништа да вам кажем искрено, претпостављам да 
не би ни оптужени Миливоје Батиница могао да каже,  а покушаћемо онда да 
евентуално неким путевима сазнамо тачне адресе, јер смо ми приликом прибављања 
ових адреса и добијања информација о овим сведоцима и њиховим личним подацима 
дошли наравно посредним путем, не непосредном комуникацијом са овим сведоцима. 
Тако да из тих разлога смо и ми и на такав начин дошли до ових података и доставили 
на припремном рочишту.  

 Председник већа: Добро. Обзиром да већ заказани претрес не би био одлаган, а 
имамо времена да евентуално позовемо друге сведоке, ми осим сведока, дакле, ми смо 
саслушали све сведоке који су предложени од стране Тужилаштва, осим заштићеног 
сведока "301" који је више пута позиван и није приступио, сведока Ђурковић Раденка, 
који је такође више пута позиван, није приступио, и Томислава Крстовића, који није 
приступио за данашњи претрес. Одбрана је предложила испитивање и то бранилац 
оптуженог Голијанин Алексе,адвокат Горан Петронијевић испитивање сведока 
Југослава Станишића, који је из Лознице, Дуцан Зорана из Новог Сада и Вујанић 
Зорана из Новог Сада за 13. послаћемо позиве овим сведоцима обзиром да су они у 
Новом Саду и да ја очекујем да ће они до 13. примити позив, јер прибављање правих 
адреса сведока Стојана Савића, Златка Бошкића и Ранка Церовине, обзиром да живе у 
Босни, сигурно не би могло да се обави до 13.11.  

 Суд доноси  

Р Е Ш Е Њ Е  

 Након изведених доказа главни претрес СЕ ОДЛАЖЕ, а претрес ће бити 
настављен дана  

13.11.2018. године у 14  и 30 часова, судница број 2, 

 као што је то одређено на претходном претресу.  

 А на наредном претресу ОДРЕЂУЈЕ СЕ испитивање сведока: Југослава 
Станишића, Дуцан Зорана, Вујанић Зорана, које позвати на адресе са записника о 
припремном рочишту од 26.10.2016. године, а позив за наредни главни претрес 
доставити и сведоцима.....  

 Да ли сте сагласни да поновимо позив заштићеном сведоку "301", Ђурковић 
Раденку и Томиславу Крстовићу? Ја нисам сигурна за Томислава Крстовића да ће моћи 
да стигне позив. Да чујем Тужилаштво, браниоце? 

 Заменик тужиоца за ратне злочине: Немамо ништа против тога.  

 Председник већа: Немате ништа против предлога суда. Браниоци, изволите.  

 Адвокат Александар Лазаревић:  Па шта можемо да изгубимо, пошаљимо им 
позиве па ако ... 
 
 Председник већа: Добро.  
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 На главни претрес за 13.11.2018. године позвати и сведоке Томислава 
Крстовића, са адресе из списа, сведока Ђурковић Раденка на адресу из списа, а 
преко Јединице за откривање ратних злочина .... 
 
 Позивам тужиоца за ратне злочине. У односу на заштићеног сведока "301" да се 
изјасните. Чули сте већ четврти или пети пут сведок доставља исто изјашњење да не 
жели да сведочи. Да ли сте тужиоче нешто у међувремену предузели? 
 
 Заменик тужиоца за ратне злочине: Покушаћемо још једном, ево покушаћемо 
још једном да некако допремо до њега, он избегава било какав контакт, нисмо успели 
да дођемо до њега, али покушаћемо да дођемо до њега и да му кажемо да је то важно. 
Ако хоће, хоће... 
 
 Председник већа: Дакле, не питам Вас да ли ћете доћи до њега, ја Вас питам 
дакле Ви остајете при предлогу да се он поново позове? 
 
 Заменик тужиоца за ратне злочине: Остајем при том предлогу.  
 
 Председник већа: А позвати и заштићеног сведока под псеудонимом "301".  
 
 Довршено у 12:02.  
 
 
Записничар                                                                                  Председник већа-судија 

 

 

 

 
 
 
 




